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Ordinarie allmänningsstämma hålls i Forsmarks byastuga tisdag den 4/6 2024 
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Dagordning 
 
1. Stämmans öppnande   
 
2. Val av ordförande för stämman 
 
3. Godkännande av dagordning  
 
4. Val av två protokolljusterare 
 
5.  Val av rösträknare 
 
6. Fråga om stämman utlysts i behörig ordning 
 
7. Upprop av ombud samt godkännande av register över delägarfastigheter och dess ägare 
 
8. Beslut om plats där protokoll ska hållas tillgängligt för delägarna 
 
9. Styrelsens förvaltningsberättelse, fastställande av hur årets resultat skall disponeras, samt fastställande 

av utdelning till delägarna 
 

10. Revisorernas berättelse 
 
11. Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen 
 
12 Val av ledamöter och suppleanter i styrelsen 
 
13.  Val av valberedning och suppleanter för 2 år 
 
14. Beslut om arvoden till styrelsens ordförande, kassaförvaltare och förvaltningsrevisorer för 2025 
 
15. Beslut om dagarvoden, traktamenten och reseersättningar till styrelseledamöter, distriktsombud, 

valberedning och övriga revisorer för 2025 
 
16.       Val av revisorer. Förvaltningsrevisor samt ersättare för denne 2025. Val av 2 lekmannarevisorer samt 1 

ersättare för dessa för 2025  
 
17. Budget för 2025 
 
18. Beslut om hur allmänningsstämma ska kungöras 
 
19. Övriga frågor 
 
20. Delgivningar 
 
21. Avslutning 
   
 
   
  Ulrik Dahlgren, ordf. 































RESULTATBUDGET 2025

TÄRNA-STENSELE ALLMÄNNINGSSKOG

Budget Budget Utfall Utfall Utfall

2025 2024 2023 2022 2021

Intäkter

Rotpostförsäljning 4 500 000 4 000 000 2 287 395 5 921 410 8 774 541

Egna avverkningar 300 000 300 000 3 614 33 266 0

Jakt-fiskeintäkter 600 000 600 000 648 463 614 419 537 846

Markarrenden 60 000 60 000 17 584 31 937 63 787

Hyresintäkter 25 000 25 000 27 944 25 128 24 332

Naturvård 12 000 12 000 12 230 12 230 12 230

Bergtäkt 300 000 100 000 105 330 311 938 0

Övriga intäkter 1 500 000 1 500 000 21 537 958 133 094 437 707 307

7 297 000 6 597 000 24 640 518 140 044 765 10 120 043

Kostnader

Skogsvård 1 200 000 1 700 000 209 338 1 950 029 1 323 714

Underhåll av vägar 700 000 300 000 432 989 412 302 129 473

Vägar nyproduktion 150 000 0 0 0 0

Jakt-och fiske 50 000 50 000 59 527 33 821 30 490

Försäkringspremier 50 000 20 000 20 696 19 720 20 072

Fastighetsunderhåll 50 000 50 000 49 797 33 314 24 360

Utredningskostnader 80 000 40 000 113 102 18 900 14 552

Köpta tjänster 60 000 50 000 63 122 60 904 60 977

Exution 30 000 30 000 0 0 0

Skogsförvaltning 800 000 750 000 549 196 576 765 471 830

Allmänna förvaltningskostnader 250 000 220 000 312 140 225 223 203 040

Arvoden, reseers. styrelsen 350 000 320 000 277 903 278 475 251 963

Arvoden, reseers. revisorer 65 000 60 000 53 548 57 089 61 470

Arvoden, reseers. stämmoombud 90 000 90 000 44 532 47 290 97 899

Övriga kostnader(allm.förb.) 110 000 80 000 104 100 101 262 202 244

Avskrivningar m.m. 50 000 50 000 16 870 300 5 818 713 38 732

Övriga rörelsekostnader 0 0 0 0

4 085 000 3 810 000 19 160 291 9 633 806 2 930 817

Rörelseresultat 3 212 000 2 787 000 5 480 228 130 410 959 7 189 226

Finansiella poster

Ränteintäkter 3 000 000 2 000 000 3 813 267 159 497 50 930

Räntekostnader -10 000 -10 000 -3 334 -4 778 -9 724

Resultat för disposition 6 202 000 4 777 000 9 290 161 130 565 678 7 230 433

Bokslutsdispositioner

Avskrivningar utöver plan

Återförd periodiseringsfond 0

Avsatt till periodiseringsfond -1 136 390 -110 455 -995 000

Förändring ersättningsfond 16 845 600 -44 160 850 0

Övrig avsättning

Resultat före skatt 24 999 371 86 294 373 6 235 433

Skatt på resultatet -4 418 283 -16 473 704 -615 284

Redovisad resultat enligt bokföringen 20 581 088 69 820 669 5 620 149
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Tärna-Stensele Allmänningsskog 
 
 

Förvaltningsberättelse för verksamhetsåret 2023 
 
 
 
Styrelsen har haft följande sammansättning under 2023 
 
 
Ordinarie ledamöter: 
Ulrik Dahlgren, Storuman, ordförande 
Roland Johansson, Hemavan, vice ordförande 
Rickard Kristoffersson, Rönäs, kassaförvaltare 
Lovisa Bjuhr, Storuman, ledamot 
Tony Olofsson, Mosekälla 
 
Suppleanter: 
Mats Söderström, Joeström 
Tony Burman, Tängvattnet 
Henrik Berglund, Hemavan 
Mikael Lönnback, Obbola 
Bo Anders Johansson, Storuman 
 
Anders Pettersson har varit allmänningsförvaltare. From 23-12-01 har Johan Stenvall anställts som 
Anders efterträdare. Formellt övertagande sker from 24-04-01.   
 
Under året har det hållits 5 protokollförda styrelsemöten.  

 
 
 
Skogsförsäljning/avverkning 
 
Försäljningsposter 
Någon försäljning av poster har inte skett under 2023. 
 
 

Gallring 
Ingen gallring har genomförts under året.    
 

 

Avverkning av väglinjer  
Inga väglinjer har avverkats. I nuläget finns inget direkt vägbehov. Endast kortare vägstick kan bli 
aktuella att bygga framgent.  
 

 

 

Skogsvård 
 
Markberedning. 
Under året markbereddes c:a 158 ha uteslutande som högläggning. Kostnaden låg på 2330 
kr/ha.   
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Plantering 
Hela planteringen utfördes på entreprenad av Svenska Skogsplantor AB. Totalt planterades  
155 136 plantor som normal plantering fördelat på c:a 77 ha och 4 objekt. Kostnaden per planta var 
2:43.     
 
 
Röjning 
2 olika aktörer har röjt inom TSA under säsongen. C: a 60 ha röjdes fördelat på 6 objekt till en 
kostnad på ca 3900 kr/ha.  
 
 
 

Vägunderhåll 
 
Vägunderhållet har varit relativt omfattande.       

 
 
Vägbyggnad 
 
Ingen vägbyggnad har genomförts.           
   
 
 

Älgjakt/betesskador 
 
Älgjakt har bedrivits inom älgskötselområdet. Det råder ingen tvekan om att älgstammen gått ner. 
Älgarna är idag ojämnt fördelade över området vilket är typiskt för en sjunkande stam. En del lag har 
fortsatt gott om älg medan andra har det betydligt sämre. Ser man till hela förvaltningsområdet 
(Storuman och Lycksele kommuner) är dock skadebilden i tallungskog fortsatt hög. Tanken är nu att 
under några år försöka balansera stammen på en ny lägre nivå enligt planmålet och se om några 
positiva effekter på betesskadorna kan utläsas. 
 
 

Reservatsbildningar och nekande avverkningstillstånd 
 
Under 2022 betalades det ut ersättning för två reservatsobjekt, Ryfjället respektive Daikanberget. 
Under 2023 har inga nya reservatsbildningar skett på grund av anslagsbrist. Flera områden finns dock 
i planen och en del av dem har också värderats. Sedan finns ett antal områden där det söks 
avverkningstillstånd men där Skogsstyrelsen fortfarande inte lämnat besked. Sannolikheten för att 
tillstånd nekas för merparten av dessa områden är dock mycket stor.   
 

 
Placering av kapital     
   
Under 2023 har vi fått besked från Länsstyrelsen om hur intrångsersättningar från reservatsbildning 
respektive nekade tillstånd får användas. Enligt lag får sådana medel användas till förbättringar inom 
den befintliga allmänningen eller till förvärv av ny skogsmark. Pengarna får således inte delas ut till 
delägarna eller användas till några placeringar som innebär risker. Räntan på kapital kan dock 
användas till utdelning.  
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Fastighetsköp 
 
Under 2022 förvärvades tre fastigheter inom Storumans och Lycksele kommuner. Under 2023 
inköptes ytterligare en fastighet inom Storuman. Arbetet fortgår med köp av ytterligare brukningsbar 
skog enligt uppdraget som tidigare beslutats av allmänningsstämman våren 2017.     
 
 
 
Alternativa intäktskällor 
 
Styrelse och allmänningsförvaltning ser fortsatt över möjligheterna till nya intäktskällor för TSA. Det 
kan gälla kol- och biokrediter samt vind- och solcellsparker. Diskussioner har inletts med olika företag 
men tecknande av eventuella avtal ligger troligen några år bort.   
 
 
 
Slutord från allmänningsförvaltaren 
 
Detta blir mina sista slutord efter snart 28 års tjänst inom TSA. Det har varit en intressant resa där 
spelregler för brukandet förändrats i en eskalerande takt. Andra intressen har allt eftersom vuxit sig 
starkare på skogsbrukets bekostnad. Staten tillsammans med en marknad som blivit hårt styrt av 
certifiering och ideell naturvård har tillsammans skapat en svår situation för markägare.  
Detta är särskilt påtagligt i den nordvästra delen av Sverige. Numera är det i princip bara vi själva som 
sätter värde på sådant som hög tillväxt och bra föryngringar. För andra är sådant som biologisk 
mångfald och renskötsel mer centralt.  
Idag är våra arealer brukningsbar skog starkt reducerade. Under en period försökte samhället helt 
undkomma att betala ut ersättning i samband med att avverkningstillstånd nekades i fjällnära skog. 
Efter ett antal års kamp i media och domstolar lyckades vi dock till slut säkra denna rättighet. Det har 
faktiskt medfört att ägandet av fjällnära skog blivit ekonomiskt tryggare för en markägare jämfört 
med ett skogsägande nedan den fjällnära gränsen. Numera har också samhällets intresse för att bilda 
permanent skydd i form av reservat i den fjällnära skogen ökat efter att under en rätt lång tid haft låg 
prioritet. För oss har det blivit mest ekonomiskt fördelaktigt att acceptera reservatsbildningar.  
För sådan ersättning försöker vi nu anskaffa andra brukningsbara skogar i andra geografier i enlighet 
med tidigare stämmobeslut.  
När vår över 100-åriga skogsbruksverksamhet blivit så beskuren som den blivit har förstås tankar 
väckts kring hur möjligheterna ser ut för alternativa inkomster. Med ett så pass stort markinnehav 
som TSA:s borde det vara möjligt. Att undersöka förutsättningar för detta är faktiskt en stadgad 
uppgift som allmänningsstyrelsen har utifrån lag och reglemente. Av den orsaken tittas det bl.a. på 
möjliga etableringar av vind- och solcellparker. Kollagring och biokrediter i skogen är andra exempel 
på sådant som det förs diskussioner om. Jakt- och fisketurism kan möjligen också gå att utveckla men 
knappast så mycket att det leder till inkomstkällor av betydelse. Något annat som kan komma att 
påverka delägarnas möjlighet till avkastning från allmänningsskogen i mer negativ riktning är om 
renskötselns inflytande över markresurserna stärks ytterligare. Här pågår en stor utredning som vi 
följer noga. 
Sammanfattningsvis har det som jag skrev inledningsvis varit en intressant resa för mig personligen. 
Jag vill rikta ett varmt tack till alla för samarbetet under dessa år och önskar min efterträdare stort 
lycka till! Under en kortare period kommer jag att finnas kvar på deltid som näringspolitiskt ansvarig 
för alla allmänningar i Västerbotten.     
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